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AKTUÁLNĚ

Změna termínu uzávěrek ŽB
 * vždy do 15. dne v měsíci!! *

Zasedání ZMČ Praha-Běchovice
* 7. března 2006 od 18.00 hodin *
* 4. dubna 2006 od 18.00 hodin *

Pohádka pro děti v knihovně
* 6. března 2006 *

Dětský karneval v tělocvičně
* 12. března 2006 od 15.00 hodin *

Velkoobjemové kontejnery
* 8. dubna 2006 *

Nezapomeňme na ženy
Březen je měsíc, kdy si snad konečně odpočineme od sněhu

a náledí. Na zahrádkách vykvetou první kytičky a ve vzduchu za-
voní jaro. A právě ty květiny mi připomněly hezké okamžiky, které
jsme prožívali v mém bývalém zaměstnání.

Bylo nás kolem dvaceti a s námi pracovaly dvě ženy. Aniž by
nám musel někdo radit, začátkem března jsme vždycky vybrali
něco málo korun a obě dostaly k Mezinárodnímu dni žen kytičku
a drobnou pozornost. Přiznám se, jak se nyní všude píše, že jsme
si společně po práci vypili sklenku bílého a zazpívali s harmonikou.

Myslím, že důstojná oslava k svátku žen patří. Vždyť svůj den
měly ženy ještě před tím, než jim byla přiznána práva. Poprvé byl
zaznamenán v roce 1909 ve Spojených státech. O rok později
Kongres žen na svém zasedání v Kodani proklamoval Mezinárod-
ní den žen na počest amerických švadlen s Chicaga. Ty začaly boj
za lepší pracovní podmínky poté, co jejich dílna vyhořela a několik
jich zahynulo.

 V roce 1911 byl MDŽ poprvé slaven v různých evropských stá-
tech. Bylo požadováno právo na práci a na odborný výcvik a skon-
cování s diskriminací. Všude se konala setkání a města byla zapl-
něna manifestujícími ženami a muži zůstali doma s dětmi.

Ruské ženy demonstrovaly proti bídě, hladu a válce v roce 1917
v Petrohradě. Na památku těchto žen byl sociální demokratkou
Klárou Zetkinovou navržen a Leninem poté prohlášen osmý bře-
zen za oficiální svátek „na oslavu heroické práce žen“. Toto datum
se ustálilo a manifestace se poté konaly v různých částech světa.

V době mezi válkami demonstrovaly ženy za lepší pracovní
podmínky žen a jejich vzdělání, lékařskou péči, ale třeba i za vo-
lební právo. Ne každá evropská země ho přiznala ženám tak, jako
nově vzniklé Československo. Dnes se Mezinárodní den žen slaví
na stovkách míst po celém světě, ve formě manifestací, pochodů
a různých aktivit.

Zastavme se na chvilku a svým maminkám, manželkám, druž-
kám, kamarádkám, prostě všem ženám popřejme hodně lásky
k Mezinárodnímu dni žen.

Jan Jech

Mezi ženy, které toho nejvíce za svůj život udělaly
pro naši obec patří i paní Andělka Bísková. Také jí
patří pomyslná kytička od naší redakce.

BĚCHOVIC
 Zpravodaj MČ Praha-Běchovice       Číslo 3                            Březen 2006



2

Z JEDNÁNÍ ZASTUPITELSTVA

Dne 7. února proběhlo 43. zasedání ZMČ. Celé zně-
ní zápisu je k dispozici na ÚMČ a na www.praha-be-
chovice.cz.

V úvodu zasedání přednesl tajemník Úřadu MČ pan
Jáchym zprávu o kontrole a plnění úkolů a Ing. Santo-
lík zprávu o činnosti ÚMČ od 42. do 43. zasedání ZMČ.
V uplynulém období proběhlo velké množství jednání
na různých úrovních především za účelem získání
investičních dotací na letošní rok. Kromě toho se sta-
rosta setkal s obyvateli DPS na Štědrovečerní večeři
a s Klubem důchodců při loučení s rokem 2005. Dále
jednal mimo jiné o převodu pozemků vhodných pro
zalesnění kolem budoucích komunikací a o výstavbě
zastávky v ulici Mladých Běchovic.

MUDr. Procházka (sociální komise) informoval o jed-
nání sociální komise dne 7. 2. 2006 a o závěrech, ke
kterým došla v oblasti poskytování pečovatelské služ-
by „pedikúra“.

Pan Kafka (za finanční výbor) přednesl zprávu o prů-
běhu jednání finančního výboru a navrhl mimořádnou
odměnu pro starostu MČ Praha-Běchovice ve výši
15 000,- Kč za práci v uplynulých letech.

Starosta poděkoval zastupitelům za odměnu jako oce-
nění své práce a současně prohlásil, že v žádném pří-
padě ve výkonu funkce starosty nehledá svůj osobní
prospěch. Naopak bere výkon funkce jako službu
a závazek k běchovickým občanům a MČ. Výkonu funk-
ce starosty věnuje veškerý svůj čas a svou invenci pro
dosažení vysokých cílů, které si zastupitelstvo stano-
vilo na počátku volebního období pro rozvoj a rozkvět
MČ Praha-Běchovice.

Proto odměnu věnuje na rozvoj obce, konkrétně na
nákup laviček, které chybí u nově upravených parko-
vých ploch na území MČ Praha-Běchovice, případně
obdobného mobiliáře MČ.

Ing. arch. Bubník (komise výstavby) informoval o jed-
nání komise ve věci stanoviska k projektové dokumen-
taci pro územní řízení na stavbu přeložky silnice I/12.
Komise si vyžádala doplnění – výkres podélného řezu.
Dále informoval, že se komise zabývala žádostí
o souhlas s akcí „Doplnění veřejného osvětlení ulice
K Jalovce“. Zastupitelstvo s akcí souhlasí a doporuču-
je zhotovit projektovou dokumentaci pro územní a sta-
vební řízení.

Paní Rambouskové požádala, aby MČ Praha-Běcho-
vice odkoupila pozemek pod částí komunikace V Po-
točinách, který jí patří. Úřad MČ zpracuje podklady
pro jednání s paní Rambouskovou o nabídce směny
pozemku.

Pan Panovčík požádal o snížení nájmu v DPS z dů-
vodu zatékání do bytu. Zastupitelstvo souhlasí se sní-
žením nájmu o 200,- Kč měsíčně (poprvé za měsíc,
v němž byla žádost podána) do doby odstranění záva-
dy v bytě.

Ing. Santolík (za bytovou komisi) informoval o jed-
nání komise a seznámil zastupitele se zápisem z jed-
nání. Zastupitelstvo souhlasí s výměnou bytu v domu
č. p. 254 (současní nájemníci manž. Šmejkalovi, nový
nájemník Marian Wygrys).

Pan Pošmura (výbor pro výchovu a vzdělávání) in-
formoval o závěrech, které výbor přijal. Zastupitelstvo
souhlasí s přidělováním grantů v roce 2006 a s kontro-
lou čerpání těchto grantů podle pravidel grantového ří-
zení upravených na jednání ZMČ Praha-Běchovice dne
7. 2. 2006. (Zkrácená verze je na straně 10).

Dále informoval o probíhajícím správním řízení
o správním deliktu firmy Framaka, která pokácela stro-
my v areálu VÚ Běchovice bez povolení.

Firma Eltodo Citelum s.r.o. podala žádost na úpravu
stromů v blízkosti veřejného osvětlení a rovněž infor-
moval o skutečnosti, že komise průběžně provádí na-
mátkovou kontrolu suchých stromů na území MČ.

Pan Pošmura mimo jiné přednesl návrh plánu spole-
čenských a kulturních akcí MČ na rok 2006 (plán je na
straně 4).

Informaci o průběhu investičních akcí za rok 2005
přednesl tajemník Úřadu MČ Praha-Běchovice pan Jo-
sef Jáchym. Ve zprávě přehledně shrnul počet inves-
tičních i neinvestičních akcí, na které byla poskytnuta
dotace z rozpočtu hl. m. Prahy v roce 2005 a současně
zhodnotil průběh realizace akcí a čerpání dotací. Za-
stupitelstvo souhlasí s podáním žádostí na převedení
nevyčerpaných finančních prostředků z dotací hl. m.
Prahy (investičních i neinvestičních) na rok 2005 do
letošního roku.

Hrubá stavba bytových domů finišuje. Je dokončována střecha
a osazována okna.
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Připomeňme si, že byly dotace získány na údržbu
a rekonstrukci pomníků, rekonstrukci sportovního are-
álu u tělocvičny, zahájení výstavby nové mateřské školy
a klubu mládeže, Běchovický park, rekonstrukci a za-
teplení úřadu MČ a izolační zalesnění Běchovic. Z ne-
investičních akcí byly získány dotace na havárii kotel-
ny v základní škole, zajištění provozu Centra krátkodobé
péče v DPS, opravu střechy na Staré poště a rovněž
na místní knihovnu.

Ing. arch. Bubník informoval zastupitele o stavu pří-
pravy přestavby (rekonstrukce) „Sportovního areálu Na
Korunce“. Zastupitelstvo vybralo z předložených nabí-
dek na rekonstrukci „Sportovního areálu Na Korunce“
dvě nabídky (Sportprojekta Praha, s.r.o. a Linhart spol.
s r.o. ve spolupráci s KM Projekt, spol. s r.o.) s tím, že
obě budou vyzvány na zpřesnění nabídek do týdne.
Rozhodnutí o určení dodavatele bude určeno komisí
ve složení: ing. arch. Bubník, ing. arch. Hřebíček a pan
Jáchym.

Zastupitelstvo MČ Praha-Běchovice určuje jako tech-
nický dozor investora za MČ ing. arch. Bubníka a sou-
časně určuje jako „konzultanta“ za Sokol Běchovice II
ing. arch. Hřebíčka na celý projekt rekonstrukce „Spor-
tovního areálu Na Korunce“.

PaedDr. Matoušek navrhl zajistit vyčištění propust-
ku pod železničními mosty v ulici Mladých Běchovic
a vyčištění i přilehlých volných úseků po vtok do Bě-
chovického potoka.

Dále doporučuje zajistit úklid (prořezání zeleně) okolo
nově vyasfaltovaných chodníků mezi Běchovicemi I
a Běchovicemi II a natření zábradlí u chodníků v celé
městské části.

Pan Pošmura navrhl u zpomalovacího prahu v ulici
K Jelenu zajistit odvodnění (zadržená voda zatéká na
sousední soukromé pozemky) a v ulici Do Panenek
u garáží opravit propadlou komunikaci. ÚMČ tento pro-
blém projedná s TSK Praha.

Ing. Santolík
– informoval o skutečnosti, že firma SAOS, v souvis-
losti s opravami a údržbou objektu „Staré pošty“, bude
žádat Ministerstvo kultury ČR o grant na opravu pa-
mátky. Zastupitelstvo prohlašuje, že MČ nemá sama
finanční prostředky na opravu (rekonstrukci) této kul-
turní památky a souhlasí s tím, aby žádost o dotaci
(grant) na opravu podala firma SAOS s.r.o., která je
nájemcem tohoto objektu a současně ukládá úkol Úřa-
du MČ Praha-Běchovice (odboru správy majetku), aby
provedl kontrolu podané žádosti a realizace oprav
v souvislosti s čerpáním případné dotace.

– informoval o jednáních s ředitelem Dopravního pod-
niku hl. m. Prahy v souvislosti s výstavbou nové za-
stávky v ulici Mladých Běchovic. ÚMČ ve spolupráci

s komisí životního prostředí úkol zajistí úpravy zeleně
za stávající zastávkou u obvodových zdí objektu „Sta-
rá pošta“.

– podal informaci ke stavu semaforů na křižovatce ulic
Českobrodská x Mladých Běchovic,

– podal zprávu o stavu údržby zeleně a údržby komu-
nikací včetně zimní údržby u MČ a navrhl připravit do
28. 2. 2006 zadání pro výběr dodavatele na služby –
údržba zeleně a údržba komunikací a veřejných pro-
stranství včetně zimní údržby u MČ Praha-Běchovice,

Hřiště, které uzavřel led pod svůj krunýř, je připraveno zjara přiví-
tat malé i velké sportovce

– informoval o současném stavu sportovního areálu
u budovy Úřadu MČ Praha-Běchovice. Představil ná-
vrh nové nájemní smlouvy s panem Požárkem.

– předložil zprávu ke stavu rekonstrukce (zateplení)
tělocvičny. Starosta vysvětlil, že kontrolu provedených
prací a ocenění provedl pan Richter.
– informoval o možné druhé etapě dostavby bytů při
ul. Českobrodská u č. p. 8 (bývalý statek). Zastupitel-
stvo MČ Praha-Běchovice pověřuje starostu k jednání
s partnerem (BDS) o dostavbě areálu bytových domů
u č. p. 8 ulice Českobrodská.

– navrhl na základě výzvy občanského sdružení LUNG-
TA, které se zabývá vztahem k Tibetu, aby se dne
10. 3. 2006 MČ Běchovice připojila k 270 městům
a obcím v akci „Vlajka pro Tibet“ vyvěšením státní vlajky
Tibetu. Vlajka byla zakoupena v roce 2005. S ohledem
na skutečnost, že z přítomných sedmi zastupitelů hla-
sovalo pro vyvěšení pouze pět, nebyl návrh přijat.

– zhodnotil objem akcí, které jsou v rámci výstavby
a rozvoje MČ Praha-Běchovice zajišťovány Úřadem
MČ. Zastupitelstvo souhlasí s rozšířením pracovního
úvazku místostarosty ing. arch. Bubníka u MČ a sou-
hlasí s jeho pověřením výkonem technického dozoru
nad investičními akcemi na území MČ Praha-Běchovi-
ce včetně jejích organizačního zajištění a realizace.
ZMČ současně souhlasí, aby byla neuvolněnému mís-
tostarostovi navýšena odměna dle platné legislativy.
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Klub pro maminky s dětmi
úterý 10.00 – 12.00 a čtvrtek 10.00 – 12.00

Českobrodská 1, Praha-Běchovice
www.neposeda.org

Zastupitelstvo MČ schválilo návrh společenských
a kulturních akcí na rok 2006, kterých je pořadatelem
nebo se podílí na jejich přípravě. V únoru proběhne schůz-
ka se zástupci Sokola I a II, základní školy, družiny,
mateřské školy, Neposedy a DPS, kde dojde k upřesně-
ní termínů a hlavních pořadatelů jednotlivých akcí. Vý-
čet akcí není konečný a může se během roku měnit.

Březen Dětský karneval (12. 3.)
Vítání občánků
Akce k „Měsíci knihy a internetu“
„Noc s Andersenem“

Duben Jarní koulování
V případě zajištění financí na výstavbu MŠ
bude položen základní kámen k nové MŠ
Vatra na louce u ÚMČ (30. 4.)

Květen Pietní akty u pomníků obětí válek.
Otevření nově obnoveného sportovního
areálu „Na Sokolovně“
Oslava Dne matek (16. 5.)
Druhý ročník „Běchovické tretřičky“.
Předpokládaná akce: Tisková konference
k výstavbě bytů Českobrodská (u č. p. 8) –
realizace možné formy PPP projektu
Den seniorů 20. 5.
Dětský den (4. 6.)

Září Loučení s prázdninami 3. 9.
„Mladé Běchovice“ (23. 9.)
Mistrovství republiky v běhu silničním na
10 km Běchovice – Praha (24. 9.)
Závod na 5 km Běchovice in-line.

Říjen Slavnostní otevření obytného areálu
Českobrodská u č. p. 8
Vítání občánků
Akce k „Týdnu knihoven“
Bude-li dokončena rekonstrukce sport.
areálu Na Korunce, jeho slavnostní otevření

Listopad Bude-li dokončen Parkový a oddychový
areál Běchovice, jeho slavnostní otevření

Prosinec Dětská Mikulášská besídka
Připravil Ing. Jiří Santolík

SPOLEČENSKÉ AKCE
ing. arch. Bubník informoval o stavu akce výstavba nové
mateřské školy. Zastupitelstvo souhlasí s podáním vý-
zvy na „Centrální adresu“ pro výběr dodavatele na vý-
stavbu nové MŠ formou užšího výběru (kritéria: nabíd-
ková cena 40 %, termín plnění 20 %, záruční podmínky
15 %, reference 15 % a smluvní pokuty 10 %) s tím,
že pokud akci převezme MHMP bude toto výběrové
řízení zrušeno,

rovněž byla podána informace o rekonstrukci kuchy-
ně DPS – výběr dodavatele. Zastupitelstvo schvaluje
zadání výzvy firmě SAOS s.r.o., EKIS s.r.o. a HZS
Žebrák s.r.o. a pověřuje odbor správy majetku ÚMČ
zasláním výzvy výše uvedeným firmám na zpracová-
ní cenové nabídky na provedení stavby.

Ze zápisu Josefa Jáchyma
vybral Jan Jech

KDY NA MÍSTNÍ ÚŘAD

Podatelna
Pondělí 8.00 – 11.45 12.15 – 17.00
Úterý 8.00 – 11.45 12.15 – 15.30
Středa 8.00 – 11.45 12.15 – 17.00
Čtvrtek 8.00 – 11.45 12.15 – 15.30
Pátek 8.00 – 11.45 12.15 – 13.00

Úřední hodiny
Pondělí 8.00 – 11.45 12.15 – 17.00
Středa 8.00 – 11.45 12.15 – 17.00
Pátek 8.00 – 11.45 12.15 – 13.00

Velkoobjemové kontejnery budou v 1. pololetí přista-
veny na obvyklých místech, tedy Za Poštovskou za-
hradou a na křižovatce ulic Do Říčan a Václava Kovaří-
ka ve dnech 8. dubna a 10. června 2006.

Přistavení VOK je do 10.00 hod., odvoz dopoledne
následujícího dne.

KONTEJNERY V 1. POLOLETÍ

Mrazivý východ slunce nad polem u Říčanského potoka
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OKÉNKO ZDRAVÍ

Určitě to známe všichni – bolest v krku. Bolest
v krku je především příznak, nikoli nemoc samotná.

Příčinou bolesti v krku je nejčastěji bakteriální
a virová infekce, ale může to být i znečištění ovzduší,
suchý vzduch nebo tabákový kouř. Máme pak pocit
škrábání a pálení v krku, což je vyvoláno zánětem.
Organismus se brání a následkem je zarudnutí a zdu-
ření sliznic. Dalším příznakem je chrapot, zvětšení krč-
ních uzlin a ztížené polykání.

Při virové infekci je nástup bolesti prudký, ale ode-
zní rychle a její průběh je mírnější. V tomto případě
nám pomohou volně prodejné léky, které mají účinek
protizánětlivý a dezinfekční v kombinaci s místně půso-
bícím anestetikem, jež na určitý čas uleví od bolesti.

Lékové formy:

– pastilky na cucání.
Většinou se užívají po čtyřech hodinách a důležité je
po vycucání alespoň 15 min. nejíst a napít, aby půso-
bily.

Strepsils (různé příchutě), Tantum Verde, Septisan,
Septofort, Orofar

– kloktadla.
Kloktáme tři až čtyřikrát denně.
Stopangin, Jox (opatrně při alergii na jód a při poru-
chách štítné žlázy), Tantum Verde.

– spreje
Stopangin, Jox, Orofar, Tantum Verde, Neo angin (mo-
hou užívat těhotné a kojící ženy, ale vždy je dobré
poradit se s lékařem), Bioparox – jediné volně prodej-
né antibiotikum s lokálním účinkem.

Při bakteriální infekci je bolest v krku silná a máme
potíže s polykáním. Může být přítomna horečka až 40 oC
–   v tomto případě vyhledejte lékaře. Je pravděpodob-
né, že se bude jednat např. o streptokoky a tady pomo-
hou jen antibiotika.

Další příklady, kdy vyhledáme lékaře:

– silné polykací obtíže,
– objeví-li se zároveň vyrážka,
– trvají-li bolesti déle jak týden,
– horečka přes 38 oC bez příznaků nachlazení.

Co ještě můžeme udělat?

– používejte zvlhčovače vzduchu (brání vysychání
sliznic)

– vyhýbejte se zakouřeným místnostem
– pijte hodně tekutin (čaje, ovocné šťávy)
– zvýšené dávky vitaminu C
– zinkové pastilky na cucání
– česnek např. v tabletách jako přírodní antibiotikum

působí antibakteriálně i antivirově.

Přeji úspěšný boj proti virům a bakteriím a mnoho
zdraví!

Veronika Lážková
farmaceutická laborantka

Procházka zimní přírodou rovněž přispěje k zlepšení zdravotního
stavu

OHLÉDNUTÍ  ZA ZIMOU

Vrtochy letošní extrémní zimy způsobily problémy
v celé republice. Postihly i naši městskou část. Tako-
vé množství sněhu a tak dlouhé mrazivé období Bě-
chovice řadu let nepamatují.

Dík patří všem vlastníkům nemovitostí, kteří udr-
žovali přilehlé chodníky a jejich bezproblémovou schůd-
nost. Je dobré, že těchto vlastníků nemovitostí byla
v Běchovicích drtivá většina. Těm několika ojedině-
lým majitelům, kteří sníh a náledí z chodníku neukli-
dili, připomínám, že sice není žádná vyhláška, která
by jim tuto povinnost ukládala, ale dojde-li na neukli-
zeném chodníku k úrazu, je vinen vlastník nemovi-
tosti, ke které chodník přiléhá se všemi důsledky.

Věřím, že v příští zimní sezóně budou všichni vlast-
níci nemovitostí uklízet sníh z přilehlých chodníků
nejen z obavy z možných nepříjemností, ale hlavně
z ohleduplnosti ke svým spoluobčanům.

Městská část zajišťuje úklid sněhu na 12 km míst-
ních komunikací, na 11 km veřejných chodníků a na
devíti zastávkách MHD. Úklid a posyp je prováděn ve
stanoveném pořadí. V prvé řadě se uklízí zastávky,
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Dubové podlahy, schody,
 střešní okna

Tel.: 777 788 164

vjezdy a nájezdy z místních komunikací na ulici Čes-
kobrodskou a ulici Do Říčan. Dále pak úklid sněhu
a posyp pokračuje dle frekventovanosti chodníků
a silnic. Zimní údržbu „veřejných“ chodníků a zastá-
vek MHD provádí s malou mechanizací jedna pracov-
nice ÚMČ, které nárazově vypomáhá další pracovník.
Silnice udržuje na základě smlouvy pan Horný. Práce
organizuje a řídí pan Richter.

Dle platných předpisů má správce místních komu-
nikací do dvanácti hodin od konce sněžení (ověřeno
na TSK) provést jejich protažení. Naši pracovníci zvlá-
dají úklid v podstatně kratší době, většinou do čtyř
hodin. Patří jim za to dík. V žádném případě nelze za-
jistit úklid a posyp v celých Běchovicích najednou. To
neumíme. Snad to stačí jako vysvětlení k telefonátům
některých občanů.

V současné době máme v Běchovicích zpevněny
všechny komunikace a chodníky. Převážně zámko-
vou dlažbou, která je hezká a praktická pro opravy,
ale nejhůře udržovatelná v zimním období. Snadno
namrzá a náledí se na ní drží neuvěřitelně dlouho. Na
její posyp se nesmí použít sůl, pouze písek nebo ka-
menná drť. Písek se na zledovatělém povrchu vlivem
větru a odpoledního tání většinou dlouho neudrží a po-
sypy je nutné často na kritických místech opakovat.

Úklid sněhu na komunikacích silně komplikují za-
parkované automobily. Kvůli nim nelze pluhovat silni-
ce tak, jak by bylo potřeba. Řidiči odjedou s auty
a na neuklizených místech zakrátko vzniknou ledové
plotny. Nejhorší situace z tohoto pohledu je pravidelně
v ulicích V Okálech a Litožnické. Apeluji na vlastníky
automobilů, aby nenechávali při sněžení zaparkovaná
svá auta na komunikacích. Zaparkujte je v těchto ob-
dobích na svých pozemcích u rodinných domů. Buďte
ohleduplní ke svým spoluobčanům!

K zimnímu období patří sníh i náledí. Není v lid-
ských možnostech zajistit v tomto čase stále suché
chodníky a silnice, jak si to představují někteří z nás.
Mám strach když vidím, jak starší občané vyrazí po
ránu v největším náledí s hůlkou na procházku. Vypla-
tilo by se pár hodin počkat. Přímo hazard se zdravím
je jízda na sněhu a náledí na jízdním kole.

V kritických dnech jsem téměř každý den, převáž-
ně v ranních hodinách projížděl Běchovice. Doporučil
bych to i většině stěžovatelů na zimní údržbu komuni-
kací v Běchovicích. Zákonitě se vyskytnou nedostat-
ky a závady. Podle mého názoru, ale i podle vyjádření
náčelnice okrsku policie ČR, je zimní údržba v Běcho-
vicích, v porovnání s okolními MČ, prováděna na dob-
ré úrovni a nejkomplexněji.

Ing. Jiří Santolík

V roce 2005 se po řadě roků podařilo značným
nákladem zrestaurovat všechny sochy a pomníky
v celých Běchovicích. Jistě z toho většina z nás
měla radost. Z pohledu na zrestaurované sochy jsme
se ale dlouho netěšili. Na Silvestra, ještě před půl-
nocí, nám zřejmě rozjařený návštěvník restaurace
U Koruny jen tak pro zábavu ulomil litinový kříž na
pietním místě u zvoničky.

Aby to nebylo málo, tak dne 10. února skupina
návštěvníků diskotéky v restauraci U Koruny, která
odjíždí domů ze zastávky MHD směr Újezd nad Lesy,
nejprve v restauraci ukradla dekorace – chomout
a ošatku, kterými se snažila „vylepšit“ sochu Mistra
Jana Husa. Přitom se jim podařilo ulomit na soše
ruku. Odhadnutá škoda je cca 40 000,– Kč.

Je mi z toho smutno. Velmi obtížně se shání pení-
ze na každé vylepšení „našich“ Běchovic. Pak stačí
chvíle „zábavy“ několika lotrů a spousta snahy a prá-
ce řady lidí je vniveč! Běchovičtí! Nespoléhejme jen
na policii a hlídejme si a chraňme si tu naši obec
lépe. Vždyť my tu bydlíme a žijeme a chceme mít
kolem sebe příjemné prostředí!

Ing. Jiří Santolík
starosta MČ

VANDALOVÉ V BĚCHOVICÍCH

Paní Charouzková se obrátila s tímto dotazem na
redakci Života Běchovic:

Zajímá mě, jak je to s úklidem sněhu a následně
údržbou autobusové zastávky Na Vaňhově směr Pra-
ha. Sníh je vždy odklizen na chodníku k obchodu
s autobateriemi a dál, jakoby už končily Běchovice.
Autobusové zastávky snad taky tvoří vzhled MČ.
Anebo snad ne?

NAD DOTAZY ČTENÁŘŮ

Socha Mistra Jana Husa, jejíž oprava bude velmi nákladná. Podaří
se zjistit kdo ruku soše „amputoval“?
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Autor: Kynďa
Holky dneška aneb důvod stavu

Dnešní mladé slečny,
nevědí, co by chtěly.

Veškerý chlapec se jim stane,
po letmé chvíli ošuntělý.

A tak to zkouší všude možně,
koho by si ještě daly,

koho by nabodly na hrot rožně
a dozlatova opékaly.

Jakoby všechnu moc chovaly
a braly jen ohledy marnivé,
jakoby mužům pumpovaly

do krve tři promile.

A proto jsem, moji milý,
neustále opilý!

Autor: Kynďa
Ideální holka

Chci mít slečnu, jednu jedinou,
kterou nevyměním za jinou.

Může umět trošku zlobit,
může být i lehce ošklivá.

Ať je jaká chce si,
hlavně když do obličeje neplivá.

Trošku milá,
trošku třeba upovídaná.

Aby nechrápala,
to je vlastnost vítaná.

Mohla by mít třeba ruce,
aby pohladit uměla.

Nesmí však s nimi šťourat v nose,
protože to se nedělá!

Ať se umí hezky smát,
a úsměv nikdy neztrácí.

Ať její čumák,
není jak balón pátrací.

Stydím se za své prostořeké
obraty,

je to asi síla.
Jen tak mezi námi prasaty,

patřím jednoduše do chlíva!!!

Z TVORBY ČTENÁŘŮ

SÍDLO FIRMY
PRAHA 10-DUBEČ

PLASTOVÁ OKNA,
ŽALUZIE, TĚSNĚNÍ

OTEVŘENO:
PO-ČT: 8.00 – 17.00
PÁTEK: 8.00 – 12.00

PROVOZOVNA  SE  VZORKY

TEL.: 272 703 018 AREÁL VÚ BĚCHOVICE
MOBIL: 602 780 346 PODNIKATELSKÁ 539
WWW.AKPA.CZ PRAHA 9-BĚCHOVICE
INFO@AKPA.CZ

Protože je to dotaz který se více
týká ÚMČ než redakce ŽB, zku-
sím jej zodpovědět já. Ano máte
pravdu, že pracovnice ÚMČ plu-
huje chodník podél Českobrodské
ulice mezi Starou Poštou a ulicí
Jana Karafiáta. Považujeme ten-
to chodník za důležitý pro občany
ze sídliště V Panenkách a z Vaň-
hova pro jejich chůzi do centra Bě-
chovic. Proto jej uklízíme. Dále
mezi ulicemi Jana Karafiáta, Na
Vaňhově a Na Vidrholci přiléhá
chodník přímo k rodinným domům
a provozovnám a tam je schůdnost
chodníku věcí majitele nemovitosti
a jak ji zajišťují téměř všichni
vlastníci nemovitostí v Běchovi-
cích.

Křivdíte trochu pracovníkům
ÚMČ, že neuklízí zastávku MHD
u vašeho domu. Uklízí ji jako
všech dalších osm zastávek MHD
v Běchovicích.

Souhlasím s vámi co se týká
vzhledu zastávky. Je nevzhledná,
je zde málo prostoru pro cestující
a obtížně se nastupuje do auto-
busů. Zastávka nesplňuje poža-
davky a předpisy pro zastávku
MHD. Zopakuji vám, co je dlouho

známo a bylo již několikrát napsá-
no. I v tomto volebním období
jsme opakovaně jednali s doprav-
ní policií a Dopravním podnikem
hl. m. Prahy o úpravě resp. pře-
místění této zastávky. Úprava ani
zvýšení nástupu nepřichází v úva-
hu z prostorových důvodů. Aby se
vyhovělo předpisům, musela by
být zastávka přemístěna. Přemís-
tění zastávky směrem ku Praze
DP a PČR z bezpečnostních dů-
vodů zamítly. Jediné možné pře-
místění je směrem k Blatovu, za
restauraci pana Hlaváčka, tj. cca
200 m od kraje Běchovic v polích.
To by se asi nikomu z východní-
ho okraje Běchovic nelíbilo, ale
byla by tam zastávka podle před-
pisů. S tím jsme nesouhlasili a tak
je ze strany PČR a DP hl. m. Pra-
hy tolerován stávající stav, ale
bez možnosti jakéhokoliv vylep-
šení zastávky. Je na vás, obyva-
telé východní části Běchovic,
abyste si řekli zda zastávku na
stávajícím místě se všemi jejími
nedostatky, nebo jste ochotni cho-
dit na zastávku, která bude pěk-
ná a bude se z ní dobře nastupo-
vat do autobusu, ale bude v po-
lích k Blatovu. Je to vaše volba.

Ing. Jiří Santolík
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 Nejen dítě, ale každý, kdo usedne na kolo, by si
měl uvědomit, že nehoda se může stát každému. Cyk-
listická přilba je tedy ochranou i módním doplňkem zá-
roveň.

Cyklistická přilba musí být na hlavě dobře upnutá,
nesmí se na hlavě pohybovat – kupujeme raději přilbu
o trochu větší a pomocí polštářků si ji dotvoříme přes-
ně na míru hlavy. Přilba nesmí ani tlačit ani padat. Ře-
mínek pod bradou přitáhneme tak, aby dobře držela,
ale abychom měli volné uši a neměli omezený výhled.
Každý typ přilby by měl mít ATEST 8SD (výrobek je
v souladu s ČSN EN 1078, n.v. 172/1997 Sb., shodný
s typem schváleným Ministerstvem dopravy a spojů
ČR).

Zákon č. 361/2000 Sb., o provozu na pozemních ko-
munikacích, § 58 přímo stanovuje, že cyklista mladší
15 let je povinen za jízdy použít ochrannou přilbu schvá-
leného typu a mít ji nasazenou a řádně připevněnou
k hlavě. Přilba chrání nejen zátylek, čelo a částečně
také obličej, spánky
a uši. Při výběru přil-
by doporučujeme
světlé barvy a reflex-
ní vzor, které jsou ne-
jen efektní, ale i efek-
tivní. Je vás lépe vidět
a hlava se ve světlej-
ší přilbě v létě méně
zahřívá. Rovněž do-
poručujeme nosit ná-
padné barevné oble-
čení s reflexními
pásky.

Podle výsledků
hospitalizovaných
osob dochází při úra-
zech cyklistů k ná-
sledujícímu pořadí
zranění: nejvíce je za-
sažena hlava a obličej a ruce – zápěstí, prsty a trup.
Dále pak zranění předloktí, holeně, ramena či horní části
paže a dále poškození kolena nebo lokte.

Podle policejních statistik jsou cyklisté (spolu s chod-
ci a motocyklisty) nejzranitelnější kategorií účastníků
silničního provozu. Jízdu na kole ovládá kdekdo, ale
málokdo si uvědomuje, že v okamžiku, když vyjede na
silnici se stává plnohodnotným účastníkem silničního
provozu.

ppor. Bibiana Fuchsová,
PIS OŘP Praha III

NEZAPOMÍNEJTE NA PŘILBY

Zimní cyklistika se bez správného
vybavení neobejde

CVIČENÍ PRO ŽENY

Přijďte si zacvičit a potáhnout si své tělo, aby
bylo hezké! Svůj seriál v televizi si můžete nahrát!

pondělí: 19.00 – 20.00 hod.
čtvrtek: 19.00 – 20.00 hod.

Cvičení probíhá v běchovické tělocvičně.
S sebou: pití a hlavně dobrou náladu a chuť do

cvičení.

Fotosběrna
Jan Jech, Do Říčan 371

Provádíme korekce, případně retuš
digitálních fotografií podle přání

zákazníka.
Snímky lze poslat přímo
do laboratoře fotostar.cz

a zvolit sběrnu  45129
Informace na tel. 606 481 222

ELEKTROINSTALACE DO 1 000 V

rodinné domy * bytové jednotky
dílny * průmyslové rozvody
kanceláře * el. revize zařízení
přihlášky PRE a STE    *   hromosvody
rekonstrukce bytových jader
slaboproudé rozvody:

 DT, STA, ST, počítačové sítě
přípojky NN do 400 V
opravy a havárie kabelů a el. zařízení
výroba rozvaděčů NN

tel./fax: 281 970 344
tel. privát: 281 972 632
mobil: 603 413 202 Vladimír Lacina
mobil: 605 771 056 Jiří Koubský

e-mail: lacina-koubsky@cbox.cz
www.lacina-koubsky.cz

Sdružení elektro
Elektroinstalace

Lacina – Koubský
Praha 9-Újezd nad Lesy,

 Chmelická 556

korespondenční adresa:
Praha 9-Újezd nad Lesy
Chmelická 556
PSČ: 190 16

kancelář firmy:
Praha 9-Újezd nad Lesy
Sulovická 1234
Areál Stavebniny STAKO
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Restaurace COLUMBUS
Českobrodská 52
Praha-Běchovice

PŘIJME na HPP

– kuchaře, kuchařku
– prodavačku do bufetu

Informace na telefonu
736 640 199

nebo přímo v restauraci

Dnes bude řeč o šampaňském

Především takto označované víno pochází výhrad-
ně z Francie, z oblasti Champagne. Tato oblast  se roz-
kládá zhruba na výměře 11 000 ha na západě depart-
mentu Marne, na křídovém půdním podkladu. Ten
vytváří složení půdy mimořádně vhodné pro šumivé
víno odrůdy révy Pinot. Vrstvy křídy jsou zde tak moc-
né, že se v nich nacházejí do mnoha a mnoha kilome-
trů se táhnoucí labyrinty sklepů se stálou temperatu-
rou 11–12 stupňů Celsia a dávají ideální podmínky pro
výrobu a skladování šampaňského.

Toto víno se dodnes vyrábí složitým postupem tr-
vajícím zhruba tři roky. V podstatě jde o složitě dolaďo-
vanou směs místních moštů s přerušovaným kvaše-
ním, dokvašováním v láhvích a následným pomalým
usazováním kalů na zátce, která se ve finále odstraňu-
je. Přidáním likéru – třtinového cukru rozpuštěného ve
starém vínu s koňakem – se docílí různé stupně slad-
kosti, označované jako sec, demi sec a doux (je nej-
sladší). Bez přídavku likéru se víno uvádí se slovem
brut. Víno je poté opět zazátkováno a vyžaduje ještě
asi 4 – 6 měsíců klidu, než se dá do prodeje. Ideální je
pít šampaňské nejvýše dvou až tříleté, po 5 letech ztrácí
na kvalitě. Klasické šampaňské je vždy jen bílé.

Podobným klasickým výrobním postupem se vyrábí
víno i mimo tradiční francouzskou oblast. Smí se však
označit jen jako sekt. Z produkce Bohemia známe
i naše sekty.

Dále můžeme v obchodech najít vína levnější a zpra-
covávaná již ne tak složitě. Jde o vína šumivá, jejichž
obsah kysličníku uhličitého pochází výhradně z kva-
šení. Vína šumivá jsou sycena kysličníkem uhličitým
(tady může být kysličník uhličitý zcela uměle doplněn).
Dále jsou to vína perlivá, která mají nižší obsah alko-
holu a také se rozlišují na perlivá a perlivá, sycená
kysličníkem uhličitým.

Šumivá vína nesou v sobě určitou exkluzivitu. Hlav-
ně kvalitnější a dražší sorty volíme převážně ke slav-
nostním příležitostem. Mohou se podávat jako jediné víno
k celému menu, musí být ovšem vhodně zvoleno. Tady
už bychom se měli poradit se zkušeným odborníkem.

Připravila Zdena Púčeková

SERIÁL O VÍNECH FINIŠUJE

UZAVŘENÍ  PRODEJNY
Prodejna „Markéta“ v Mýtní ulici dě-

kuje všem svým zákazníkům za přízeň
a oznamuje, že bude od 1. dubna do
odvolání UZAVŘENA.

Od 15. března proběhne výprodej
skladu za velmi výhodných podmínek.

PODMÍNKY PRO GRANTY

1. Grant může být poskytnut pouze fyzickým a práv-
nickým osobám působících na území MČ Běchovice.

2. Grant není nárokovou položkou.
3. Projekty musí být realizovány a vyúčtovány v roce,

ve kterém byly přiděleny.
4. Žádost se podává pouze na daném formuláři.
5. Finanční prostředky je možné čerpat pouze v sou-

ladu se schválenými účely.
6. Požadavky budou kryty ze schválené části rozpočtu.
7. O udělení grantu rozhodne Výbor pro výchovu

a vzdělávání ÚMČ.
8. O výši příspěvku rozhoduje:
– význam projektu pro obec z hlediska výchovné-

ho, zdravotního, společenského s propagačního
– počet účastníků,
– rozsah doby trvání (hodiny, dny, celoroční aktivita),
– celkové náklady na akci,
– úroveň uspořádání obdobné akce v minulém roce,

hospodárnost využití dotace, kvalita vyúčtování atd.
9. Rozhodnutí Výboru pro výchovu a vzdělávání ne-

budou blíže zdůvodňována.
10. Žadatel uspořádá celý projekt s využitím vlastních

finančních prostředků. Přidělená suma mu bude pře-
dána na základě vyúčtování. Mimořádně lze akci
zálohovat.

11. K vyúčtování musí být využit oficiální tiskopis.
12. Termín předání financí: 30 dní po vyúčtování.
                               Připravil

František Pošmura
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Autoškola Hana Čechová,
Českobrodská 1,

areál Staré pošty, 190 11 Praha-Běchovice

E-mail: autoskola@autocech.cz
http://www.autocech.cz

Tel./fax: 281 863 259

Provádíme výuku a výcvik pro skupiny řidičského oprávnění
skupin AM, A1, A0, An, B a školení řidičů

Provozní hodiny:
Pondělí – Čtvrtek 16.00 – 19.00

NOVÁ AUTOŠKOLA
NA

STARÉ POŠTĚ

STARÁ POŠTA OŽÍVÁ

Každá aktivita, která oživí naši městskou část, je
vítaná. Proto nás mile překvapila iniciativa paní Hany
Čechové, která si pronajala nově zrekonstruované míst-
nosti na Staré poště, aby v nich zřídila autoškolu. Kaž-
dého, kdo do těchto prostor zavítá, zaujmou klenuté
stropy a malá okénka v tlustých kamenných zdech.
Skrývá se v nich moderně vybavená učebna, ve které
získají základy mladí řidiči motorek a osobních auto-
mobilů. Své znalosti si v této nově zřízené autoškole
mohou zopakovat i profesionální řidiči.

Jan Jech

Vážení občané Běchovic,
jsem ráda, že vám mohu napsat nejen pár slov

o mém záměru otevřít zde ve vaší obci Běchovice no-
vou autoškolu.

Dlouho jsem hledala vhodné místo pro výuku a vý-
cvik, které by bylo snadno dostupné a hlavně příjemné
pro uchazeče o řidičské oprávnění. Stará pošta se mi
líbila vzhledem ke svému umístnění a také své histo-
rii. Oslovila jsem tedy osoby kompetentní ve věcech
jednat. Po prohlídce nabízených prostor bylo vše jas-
né. Klidné místo, příjemné prostředí, restaurace na oběd

VSTŘÍC NOVÝM ŘIDIČŮM

Pod klenutými stropy se budou učit noví řidiči pravidla provozu

a plánované využití objektu Staré pošty mne definitiv-
ně přesvědčilo.

Po čtyřech měsících usilovné práce stavebních fi-
rem bylo vše připraveno a požadavky na zprovoznění
byly splněny v dohodnutém termínu.

Nová autoškola na Staré poště je zde především
pro vás a vaše děti. Chtěla bych přispět v obci se vzdě-
láváním budoucích uchazečů o řidičská oprávnění
a informacemi v nových zákonech o bezpečnosti pro-
vozu na pozemních komunikacích.

Přeji vám vždy bezpečnou jízdu a šťastný návrat
domů.

Hana Čechová
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V pondělí 23. ledna 2006 navštívila školní družina
dětský klub Neposeda. Naše návštěva byla od 13.30
do 15.00 hod. Děti se seznámily s řádem klubu a hlav-
ně s časem, kdy mohou klub Neposeda navštěvovat.
Po úvodním slovu se začaly děti seznamovat s věc-
mi, které jsou na půjčení. Hrály si s různými společen-
skými hrami a zapojovaly se do soutěží, které si pro
ně připravili dospělí, kteří pracují v Neposedovi. Děti
mezi sebou soutěžily a předháněly se, kdo je lepší.

Děti by rády klubovnu Neposedy navštívily.
Kateřina Kuková

Zápis do mateřské školy
v Praze-Běchovicích, Mýtní 75
se uskuteční v budově školy

v pátek 3. března a v pondělí 6. března 2006
vždy od 15.00 do 17.00 hodin.

Prosíme rodiče, aby s sebou vzali občanský průkaz
a rodný list dítěte.

Případné další dotazy rádi zodpovíme na telefonu
školy 281 932 221 (MŠ), 281 931 207 (kancelář),
281 930 346 (ředitel) nebo e-mailem:

zs-bechovice@seznam.cz

Chcete, aby vaše dítě bylo taky obklopeno hračkami? Přihlaste je
do naší mateřské školy.

Velikonoce se pomalu blíží, a tak zanedlouho zač-
neme přemýšlet, čím si vyzdobíme byt. Své blízké
určitě mile překvapíte vlastnoručně vyrobenou kera-
mickou výzdobou.

Přijďte si vyzkoušet pracovat s hlínou, ze které se
dají vyrábět moc hezké věci. Výrobky dětí z keramic-
kých kroužků můžete vidět na stránkách školy:
www.zsbechovice.cz.

Připravili jsme pro vás dvě hodiny, při kterých se odre-
agujete od každodenního shonu. V pondělí 13. března
2006 budete modelovat a o 14 dní později tj. 27. 3. 2006
své výrobky nabarvíte glazurami, nebo burelem. Sraz
bude vždy u hlavního vchodu ZŠ Běchovice v 16.50 hod.

V ceně 150,- Kč jsou náklady na materiál (keramic-
ká hlína, glazury, engoby, burel), dvojí vypálení v kera-
mické peci a dvě hodiny práce s hlínou.

Těšíme se na vás.
Za keramické kroužky MŠ a ZŠ Běchovice

Radka Žaloudková

Klub Neposeda
pondělí 16.00 – 18.00 a čtvrtek 15.00 – 17.00

Českobrodská 1, Praha-Běchovice
www.neposeda.org

Už brzy se opět vydají dětí z družiny do klubovny Neposedy

ZÁPIS DO MATEŘSKÉ ŠKOLY

VELIKONOČNÍ KERAMIKA

DRUŽINA V NEPOSEDOVI

 Odvlhčování zdiva objektů,

 Rekonstrukce – údržba,

 Zateplování

 Poradenství

Tel. / fax 281 981 684   Úvaly  603 505 987

ROZPOČTY ZDARMA – SLEVY

Jsme tu pro vás již 15 let
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Nové pololetí jsme úspěšně zahájili velmi zajíma-
vým a pěkným koncertem na Vinohradech – v Národ-
ním domě. Byli jsme velmi mile překvapeni krásným
prostředím Majakovského sálu, kde jsme usedli na po-
hodlné židle.

Celým pořadem „Hudba známých mistrů“ nás prová-
zel slavný houslista Jaroslav Svěcený. Zazněly zde
opravdu ty nejznámější melodie z houslové literatury
A. Vivaldiho, J. S. Bacha (Air), W. A. Mozarta (Malá
noční hudba), bylo připomenuto také výročí 250 let jeho
narození, R. Schumanna (Snění), G. Gershwina,
L. Bernsteina. Na klavír doprovázela Laura Vlková.

Řada z nás se dověděla spoustu nových a zajíma-
vých věcí o houslích a technice hry, viděli a slyšeli
jsme velmi staré a slavné stradivárky. Poslední sklad-
ba byla zahrána na housle úplně nové.

V tomto školním roce nás čeká ještě jedna návště-
va, pro každou třídu na jiné téma.

Žáci 6.,7. a 8.třídy

Ve středu 8. února 2006 se konal ve školní družině
Masopustní karneval. Celý karneval jsme natáčeli na
videokameru a fotili. Fotky jsou na stránkách školy.

Na karnevalu děti představovaly svoje masky
a ostatní děti hádaly, co maska představuje. Hráli jsme
různé hry o ceny a tancovali.

Masopustní karneval se prošel po škole a byl po-
zván ve dvě hodiny na kroužek sborového zpěvu, kde
si společně s děvčaty ze sboru masky zazpívaly. Ne-
chybělo ani občerstvení (popcon, tyčinky, sušenky
a ochucená voda). Na konci karnevalu tříčlenná porota
vybrala 23 nejhezčích masek a rozdala odměny. Dě-
tem se karneval líbil a těší se na příští rok.

Kateřina Kuková

Masopust ve škole už proběhnul. Děti však nemusí čekat rok na
další. Mohou se zúčastnit dětského karnevalu v tělocvičně cha-
nos.

Zveme všechny děti
i jejich doprovod na tradiční

DĚTSKÝ KARNEVAL.
Uskuteční se v tělocvičně
v Běchovicích I v neděli

12. března 2006 od 15.00 hodin.

Na všechny čekají soutěže, tanečky,
vyhodnocení masek a tombola.

Přijďte se pobavit tak, jako se bavily děti
na karnevalu ve školní družině.

Zve ÚMČ Praha-Běchovice
Základní škola

TJ Sokol Běchovice I

Krásné počasí si užili instruktoři i žáci základní školy při lyžař-
ském výcviku. Tak vynikající sněhové podmínky už dlouho nepa-
matují.

Všichni na ně vzpomínáme. A vůbec nezáleží jestli
byli hodní, přísní, spravedliví nebo jenom byli. Ano, mlu-
vím o našich učitelích, kteří na nás působili od tří let
do doby, než jsme opustili školní škamny. Na všechny,
kteří se objevili v mém mládí nyní vzpomínám a přeji
jim ke Dni učitelů jen vše dobré.

Současným učitelům přeji, aby si jich děti vážily ales-
poň tak, jako kdysi my našich pedagogů. Mé přání pa-
tří tisícům učitelů, kteří se den co den setkávají s naši-
mi potomky. A věřte, že budu jedině rád, když díky
tomuto články alespoň jeden žáček přinese do školy
28. března malou kytičku a připomene tak velkého uči-
tele Jana Ámose Komenského.

Jan Jech

KE DNI UČITELŮ

SETKÁNÍ S J. SVĚCENÝM

MASOPUST VE ŠKOLE
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NÁVRH AREÁLU „NA KORUNCE“

Území areálu je situováno v jihozápadní části kata-
stru obce Běchovice, přiléhá k ulici „Na Korunce“

Prostor byl vyčleněn a používán pro sportovní čin-
nost již od padesátých let minulého století vybudová-
ním lehkoatletického areálu s běžeckým oválem 300
m a různými dalšími „disciplínami“. Později byly ve středu
oválu vybudovány dva volejbalové kurty. Na místě těch-
to kurtů jsou umístěny tenisové kurty a stranou záze-
mí (šatny a klubovna). Ovál postupně technicky chát-
ral a dnes není bezpečně využitelný.

Součástí areálu je také objekt skladu – garáže, kte-
rý slouží jako zázemí techniky provozu areálu a sklad.

Územní plán definuje tento prostor jako „území slou-
žící sportu“ nebo jako „území čistě obytné“.

Fungující sportovní a doplňkové objekty včetně pří-
pojek médií jsou majetkem TJ Sokol Běchovice 2
a jsou umístěny na pozemcích ve svěřené správě MČ
Praha Běchovice.

Významná investice Magistrátu hlavního města Prahy
a státní správy bude realizována v rámci areálu „Na
Korunce“ vyčleněného dle ÚP pro účely sportu a tělo-
výchovy. Stávající areál bude povýšen z „vesnického“
charakteru na „městský“. Hlavní účelem bude sportov-
ní, rekreační a společenské vyžití obyvatel městské
části.

V areálu vzniknou tyto rámcové celky a stavební
objekty:

 Dráha pro „in-line“ bruslení členitého tvaru, je-
jíž délka je cca 350 m a šířka 5 m. Povrch je asfaltový
s obrubníky zapuštěnými a odvodněná.

Víceúčelová hrací plocha 49x 29 m (hrací plocha
44x 22 m). Na povrch je použit umělý trávník třetí ge-
nerace. Hrací plocha je vybavena brankami pro velké
míčové sporty (malá kopaná, házená, hokejbal,...), koši
pro košíkovou, sítěmi a sloupky pro tenis, odbíjenou
a nohejbal. K tomu je i odpovídající lajnování. Hrací

plocha bude vybavena osvětlením pro večerní a pod-
zimní provoz a pro bezpečnost oplocena materiálem
odolávájícím nárazům míčů.

Nynější tři tenisové kurty s tréninkovou plochou
budou rozšířeny na čtyři regulérní. Bude provedena při-
pravenost pro možnost umístění přetlakové haly pro
zastřešení 2 + 2 kurty. Dojde k přemístění a upravení
tréninkové plochy (zeď s vnější plochou).

Přetlaková (nafukovací) hala pro zimní provoz je na-
vržena ve dvou variantách:

I. - pro víceúčelové hřiště – cca 48x 28 m
II. - pro dva tenisové kurty – cca 36x 36 m
Stavební objekt cca 55x 5,2 m výšky cca 4 m,

s pergolami bude sloužit jako šatny a sociální zázemí
zvlášť pro tenis a víceúčelové hřiště. Dvě šatny budou
se sprchami pro 2x 10 osob (2 týmy) - pro víceúčelové
hřiště a dvě šatny se sprchami pro 2 x 8 osob se skříň-
kami (muži, ženy) pro tenis. Společným prostorem bude
klubovna s možností drobného občerstvení. Dále bu-
dou v objektu prostory pro správce a údržbu, sociální
zázemí – wc muži a ženy (pro všechny návštěvníky
areálu) a úklid. Další prostory budou sloužit pro relaxa-
ci, masáže a fitnes pro návštěvníky a a uživatele.
V objektu budou i technické prostory pro vlastní objekt
a pro přetlakovou halu.

Parkovací místa pro návštěvníky budou navržena
podle OTP hl. m. Prahy. Vznikne odhadem 15 nových
míst (12 stávajících).

Na návětrné straně a na straně k obytným domům
budou vysázeny nové stromy a keře, v objektu přibu-
dou lavičky, další drobné prvky (koše,..) a venkovní
stoly na ping-pong.

Návrh je nyní ve fázi studie a probíhá výběr dodava-
tele projektové dokumentace. Kladné stanovisko k této
studii dalo Zastupitelstvo MČ Praha-Běchovice a svém
zasedání dne 7. února 2006. O průběhu akce budeme
dále informovat.

Studii vypracoval kolektiv Sokola Běchovice II za
vedení ing. arch. Jana Hřebíčka ve spolupráci s ing.
arch. Markem Řehořem.

 Kontakt:  www.sokolbechovice.cz

Bruslařská dráha před víceúčelovým objektem

Studie sportovního areálu Na Korunce zpracovaná kolektivem
sportovců
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„PARTNER PRO VAŠI STAVBU“

STAVEBNINY KRUTSKÝ
ŠKVORECKÁ 871, ÚVALY 281 980 193–4, 602 384 790

www.krutsky.cz   e-mail: stavebniny@krutsky.cz
Doprava auty LIAZ s HR a man s HR

AKCE BŘEZEN:
************************

!! CIHELNÉ BLOKY POROTHERM SLEVA SKLAD 10 % * !!

!! KOMPLETNÍ CIHLOVÝ SYSTÉM POROTHEM
KAMIONOVÁ DODÁVKA SLEVA 25 % * !!

!! PŘESNÉ TVÁRNICE YTONG – SLEVA SKLAD 10 % *!!

!! PŘESNÉ TVÁRNICE YTONG – SLEVA KAMION 15 % *!!

!! MALTY, BERONY, LEPIDLA PRINCE COLOR – SLEVA 20 % * !!

!!TEPELNÁ IZOLACE ORSIL, ORSIK A ISOVER RIO – SLEVA 30 % * !!

!! MONTÁŽ STŘEŠNÍCH OKEN VELUX PRO RD ZDARMA (5 % DPH) !!

!! MÍCHÁNÍ OMÍTEK A BAREV NA POČKÁNÍ !!

!! DALŠÍ ZAJÍMAVÉ SLEVY – INFORMACE VE STAVEBNINÁCH !!

!!ROZŠÍŘENÍ SORTIMENTU SPOJOVACÍHO MATERIÁLU,
STAVEBNÍ CHEMIE, BAREV A NÁŘADÍ !!

I naše knihovna se připojuje k oslavám Mezinárod-
ního dne dětské knihy společnou akcí k podpoře dět-
ského čtenářství a propagaci soustavné četby dětí.

NOC S ANDERSENEM proběhne 31. března 2006
ve spolupráci s Úřadem MČ Praha-Běchovice a místní
základní školou.

Mezinárodní den dětské knihy se připomíná každo-
ročně 2. dubna na celém světě v den narození známé-
ho dánského pohádkáře. Noc s Andersenem je jednou
z akcí, kterou české knihovny svádí v konkurenci po-
pulárnějších médií boj o zájem dětí a dětské čtenáře.
Všichni víme, že dnešní způsob života dětské četbě
příliš nepřeje – knihy soupeří s mnoha akčními lákadly
od bezduchého vysedání před televizní obrazovkou
k počítačovým hrám. Tento stav kritizuje široká veřej-
nost. Nám všem se zdá, že dnešní děti nečtou. Bylo
provedeno mnoho výzkumů dětského čtenářství s alar-
mujícími výsledky, ale jen málokterý z nich radí, jak ze
začarovaného kruhu ven. Mnozí odborníci lámou hůl
nad rozvojem čtenářských návyků. A přitom existuje
docela jednoduchá cesta (jak tvrdí známý pražský psy-
cholog dr. V. Mertin), dát dětem osobní příklad a uká-
zat jim, že číst je veliké dobrodružství. V rodině, kde
čtou rodiče, nemají děti závažné problémy se čtením.

NOC S ANDERSENEM
 Co víme o historii této akce?
První Noc s Andersenem proběhla v roce 2000

v uherskohradišťské knihovně a na dvacet malých čte-
nářů čekalo noční dobrodružství v podobě čtení pohá-
dek, soutěží a her.

Velká, již opravdu mezinárodní Noc s Andersenem,
se uskutečnila v roce 2003 ve 153 knihovnách, ško-
lách, ústavech sociální péče i domech dětí.

Pozdravy po internetu zaslalo dětem mnoho osob-
ností. Těmito slovy je např. pozdravil známý herec
a moderátor: „Milé holky a kluci, doneslo se mi, že máte
dnes večer kouzelnou noc v knihovně. To je dobrá zprá-
va. Když jsem byl malý kluk já, neměli jsme ještě tele-
vizi a tak jsme si místo toho četli. Vzpomínám si, že
jsem strávil mnoho kouzelných nocí, když jsem si taj-
ně četl s baterkou pod peřinou, protože jsem se nemo-
hl od knížky odtrhnout a chtěl jsem vědět, jak to do-
padne. Chci vám říct, že když si budete číst, všechny
ty pohádkové a dobrodružné postavy a země, které si
představíte ve vaší fantazii, budou stokrát krásnější
než ve filmu, protože budou vaše. Přeji vám, aby tahle
pohádková, kouzelná noc byla jen začátkem mnoha
dalších kouzelných nocí, strávených s knížkami. Hez-
ky si to užijte! Zdravím vás“, Marek Eben. A Zdeněk
Svěrák dodává: „Všechny děti potřebují pohádky. Po-
hádky jsou vláhou pro dětskou duši“.

(z web. stránek knihovny v Uherském Hradišti)
Věra Santolíková, knihovnice
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Autoři fotografií uveřejněných v tomto čísle:
Jan Jech (4), Jaroslav Svátek (1), Radka Žaloudko-
vá (2), Radka Požárková (1), Hana Horáková (1), Dana
Vozábová (1), Slávka Nová (1)

Blahopřání
a poděkování

Zastupitelstvo Městské části Praha-
Běchovice a redakční rada Života Bě-
chovic blahopřeje všem spoluobčanům,
kteří se dožívají v měsíci březnu 2006
významného životního jubilea a přeje jim
pevné zdraví do dalších let.

Březen – Měsíc knihy a internetu
Devátý ročník března – měsíce internetu je zaměřen

zejména na komunikaci občanů s úřady prostřednictvím
internetu. Jeho motto je: „Na úřad přes internet“.

Propagace internetu není zbytečná. Podle statistic-
kého úřadu Eurostat hledá na internetových stránkách
veřejné správy potřebné informace jen 12 procent Če-
chů, což je nejméně v Evropské unii. Pouze 30 % do-
mácností v ČR má připojení k internetu, zatímco 3 000
knihoven nabízí veřejný internet.

Cílem letošního roku je ukázat, že existuje řada vel-
mi hodnotných webů a aplikací orgánů veřejné správy,
které ušetří občanům hodně času a poskytnou množ-
ství užitečných informací.

I v naší knihovně se s nimi můžete seznámit s inter-
netem. Můžete získat seznam adres těchto základních
webů. Každé úterý v měsíci březnu od 14. do 15. hodin
můžeme společně tyto weby vyhledat. Při používání
internetu je nutno dodržovat organizační řád knihovny.

Jak už bylo zmíněno v minulém čísle Života Běchovic,
bude v březnu v naší knihovně ještě několik akcí pro děti:
6. 3. – Pohádka pro MŠ a pro žáky 1. a 2. třídy ZŠ

31. 3. – Noc s Andersenem pro přihlášené žáky ZŠ,
ve spolupráci s Úřadem MČ a se ZŠ

– Pověsti – tematická beseda pro žáky 4. třídy
ZŠ (termín dle dohody)

4. 4. – Beseda se seniory Klubu důchodců a zájemci
z DPS u Sv. Anny.

Pro děti odbíráme nový časopis Čtyřlístek.

Nové knihy

Pro děti a mládež
Eduard Petiška Anička a básnička
Jiří Stránský Perlorodky
Naučná literatura
Kolektiv autorů Slovník českých spisovatelů
Kolektiv autorů Obrazový atlas turistických cílů

a naučných stezek v ČR
Beletrie
Andrea Schramek Amenofis

Achnaton
Tutanchamon

Erma Bombecková Žena: Jak (ne)zvládnout život
Detektivky
Agatha Christie Záhadné zmizení lorda Listerdalea

NA ÚŘAD PŘES INTERNET

Děkuji paní J. Svobodové, která mi předala dárek
s gratulací od Úřadu MČ Praha-Běchovice k mým jubi-
lejním narozeninám. Moc mě to potěšilo

Naděžda Havelková

Děkuji ÚMČ Praha-Běchovice za návštěvu, gratula-
ci a dárek k mému životnímu jubileu.

František Pospíšil

Děkuji zástupcům místního úřadu, kteří mě navští-
vili a předali gratulaci s dárkem k mému životnímu
jubileu.

Františka Hájková

Děkuji za blahopřání a dárek, který jsem obdržela
od Úřadu MČ Praha-Běchovice při příležitosti mého ži-
votního jubilea.

Květuše Brůžková

Odsuzuji-li chyby svých přátel,
to ještě neznamená,
že bych je přestal mít rád

Jack London

Prosba čtenářům místní knihovny:
V průběhu března je třeba vrátit do knihovny knihy

z výměnného souboru MK v Praze. (označené oran-
žovou nálepkou), abych mohla vybrat další soubor.

Věra Santolíková,
knihovnice


